
Nuorisovaltuuston lausunto valtuustoaloitteeseen lasten ja nuorten sähkötupakoinnin 
kitkemiseksi 

 

Espoon nuorisovaltuusto kiittää kaupunginvaltuutettuja aloitteesta ja nuorisovaltuuston mielipiteen 
kysymisestä. Sähkötupakointi on nopeasti kasvanut nuorten keskuudessa ilmiöksi, joka on osin 
korvannut perinteisen tupakoinnin. Sähkötupakoinnin haittoja ei kuitenkaan vielä tunneta hyvin. 
Varsinkin pitkäaikaiset haitat ovat arvaamattomia. Sähkötupakkaa valmistetaan maissa, joissa 
tuotteiden turvallisuuteen ei kiinnitetä juuri huomiota. Kertakäyttöiset sähkötupakat ovat myös 
erityisen haitallisia ympäristölle. 

Nuorisovaltuusto kannattaa aloitetta, mutta korostaa samalla, että terveellisten elämäntapojen 
oppiminen tapahtuu tehokkaimmin kodeissa vanhemmilta. Koulut voivat puuttua sähkötupakan 
käyttöön ankarammin, mutta nuorten päihteiden käyttöön liittyviä trendejä on usein vaikeaa 
kääntää vain haitoista sivistämällä. Koulun alueella tapahtuvaa sähkötupakointia on hyvin vaikeaa 
valvoa ja nuorten sähkötupakointi painottuu vapaa-ajalle. 
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